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Inbreng begroting 2017 

 

Voorzitter, 

Vanavond stellen we de laatste, politiek volwaardige, begroting 

van deze raadsperiode vast. De samenleving is volop in 

beweging. We hebben goud in handen met Bosch Parade. 

Burgers en Bedrijven gaan voortvarend aan de slag met de 

energietransitie en nemen initiatieven om windmolens te 

plaatsen. De gemeente heeft kansen voor het oprapen, maar we 

zien er weinig van terug. 

 

Tijdens de aftrap van de behandeling in de commissie 

Bestuurszaken heb ik mijn zorgen geuit over het gebrek aan 

integrale beleidsdebatten. Er ligt hier een beleidsarme begroting 

die lopende zaken afhandelt. Er liggen nauwelijks politieke keuzes 

voor. Dat komt omdat het college van alles voor zich uitschuift: 

 

- Kwalitatief goede openbare ruimte wordt in de tijd uitgesteld; 

 

- Dan de windmolens die er maar niet komen. Wel op papier, 

maar de Skyline van Den Bosch kent nog steeds slechts 1 

windmolen. Dit terwijl bewoners en bedrijven (zoals Heineken) 

staan te roepen om meer windmolens; 
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- Nota biodiversiteit is er niet, nog steeds niet; 

 

- Ook wachten we nog steeds op de nieuwe Koersnota, terwijl er 

ondertussen allerlei besluiten vallen die onomkeerbare gevolgen 

hebben. Daar valt straks, bij de behandeling van de nota, niets 

meer over de kiezen; 

 

- We hebben een prachtig Jeroen Bosch jaar gehad. Iedereen 

heeft zijn mond vol over legacy. We hebben goud in handen met 

de Bosch Parade. Een culturele hoogtepunt waar veel mensen op 

af komen. Een evenement dat de sociale cohesie bevorder, het 

onderwijs erbij betrekt, en veel vrijwilligers enthousiasmeert. 

Maar, we zien er niets van terug in deze begroting. Terwijl er nu al 

afspraken gemaakt moeten worden voor 2017; 

 

- En dan heb ik het nog niet eens gehad over het fusietraject 

Bieb-Muzerije-Babel waar we een jaar zijn verloren. 

 

Een lichtpuntje in de steeds donker wordende dagen is dat onze 

motie om anoniem solliciteren in te voeren goed wordt opgepakt 

en serieus wordt uitgevoerd. Een belangrijke stap om 

ongelijkheid, oneerlijkheid en uitsluiting aan te pakken. 
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Voorzitter, 

GroenLinks dient, zoals mijn fractiegenoten in de commissies 

hebben aangekondigd, enkele moties en amendementen in. 

 

# Klimaatbegroting 

We leven in een historische tijd voorzitter. Wij zijn de eerste 

generatie die de gevolgen van klimaatverandering gaan merken, 

én tevens de laatste generatie die er nog wat aan kan doen om 

de gevolgen in perken te houden. Want voorkomen kan al niet 

meer. Als politiek hebben we de dure plicht, om helder én 

publiek, verantwoording af te leggen over de gevolgen van de 

keuzes die we maken voor het klimaat. En daarmee voor de 

wereld die we aan generaties na ons achterlaten. 

 

Op dit moment wordt ambtelijk gewerkt aan het vernieuwen van 

de begroting zodat het inzichtelijker wordt. Hét moment, om niet 

alléén de financiële gevolgen van beleid inzichtelijk te maken, 

maar óók de klimaat-gevolgen van beleid. We hebben immers 

met zijn allen afgesproken om in 2050 een klimaat-neutrale stad 

te willen zijn. Dan gaat ons alleen lukken als we dat planmatig 

doen. De begroting is het middel voor de raad om de koers te 

bepalen en verantwoording af te leggen. Het lijkt ons daarom niet 

alleen logisch, maar juist ook noodzakelijk om een 

klimaatbegroting te hebben. Zoals ook steeds meer gemeenten 
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doen. 

> Daarom dient GL M1 Klimaatbegroting in. 

 

# Investeren in de Openbare Ruimte 

Voor GroenLinks is geluk een belangrijke politieke waarde. Een 

mooie, groene, schone, hele en veilige openbare ruimte draagt in 

grote mate bij aan het geluks-, veiligheidsgevoel én gezondheid 

van al onze inwoners. GroenLinks wil de investeringen die 

daarvoor nodig zijn dan ook meteen mogelijk maken. Het college 

is er niet in geslaagd een sluitende begroting voor het beheer van 

de openbare ruimte te presenteren. Maar geeft wel tonnen uit 

aan asfalt, city marketing of economische stimulering. GroenLinks 

maakt hier duidelijk andere politieke keuzes. Wij kiezen voor het 

investeren in hoge kwaliteit van openbare ruimte dat mensen 

geluk, plezier en gezondheid kan geven. GroenLinks kiest niet 

voor het doorschuiven van kosten of een lager kwaliteitsniveau. 

Het kan niet zo zijn dat we Europese Groene Hoofdstad proberen 

te worden en tegelijkertijd de hand op de knip houden als het 

gaat om investeren in groen.  

> Indienen amendement openbare ruimte. 
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# Laadpalen 

Tijdens de voorjaarsnota is onze motie m.b.t. laadpalen 

aangenomen. Elektrische mobiliteit is absoluut noodzakelijk voor 

CO2 reductie en schone lucht. Maar helaas heb ik moeten 

constateren dat als het erop aankomt geen boter bij de vis wordt 

geleverd. Ik vraag me af wat voor zin het heeft om aan te geven 

dat de moties van de voorjaarsnota worden uitgevoerd, als er niet 

wordt voorzien in de financiering bij de begroting. Momenteel zijn 

er 90 bewoners die op de wachtlijst staan. Ambtelijk wordt er 

verwacht dat er in 2017 minstens 100 nieuwe aanvragen komen. 

Het zou doodzonde zijn als we deze ontwikkeling niet kunnen 

faciliteren. Daarom wil GroenLinks dit repareren. 

> Indienen amendement. 

 

#Grafisch atelier  

Het Grafisch Atelier is op haar structurele subsidie gekort met het 

vooruitzicht dat een nieuwe kunstencluster in de Willem 2 allerlei 

faciliteiten zou bieden. Dat was tot nu toe niet van de grond 

gekomen. In zijn aard is dit eigenlijk dan ook geen extra subsidie, 

maar een reparatie van iets wat we nog niet waar hebben kunnen 

maken. Het Atelier vraagt dan ook geen extra subsidie. De 

ontwikkeling van het kunstencluster lijkt nu gelukkig toch door te 

zetten. De mogelijkheid voor het Atelier om nu op te bloeien, 

moeten we dan ook faciliteren. Laat ik daarbij ook meteen 
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opmerken dat dit wat GroenLinks betreft écht eenmalig is.  

> Indienen amendement. 

 

#Pop Up Fonds Sport 

Een kleinigheid in deze begroting, maar een grote stap op weg 

naar een dynamische sportgemeente. We hebben recentelijk de 

financieringssystematiek van cultuur aangepast en hebben via een 

pop-up fonds flexibiliteit mogelijk gemaakt. GroenLinks wil dat 

ook voor sport.  

> Indienen M4 Pop-up fonds sport. 

 

Voorzitter, 

GroenLinks dient ook een aantal moties en amendementen mee 

in. Daar wil ik ook kort bij stilstaan.     

 

#Decorcollectief  

Het college zegt dat ze midden tussen burgers willen staan. We 

hebben ‘n groep burgers die vrijwillig zitten te knippen, plakken 

en bouwen om amateurverenigingen aan decors te helpen. Het 

college zegt vorig jaar ‘U bent te laat met uw aanvraag’. De Raad 

heeft dit vorig jaar gecorrigeerd. Nu waren ze wel op tijd met hun 

aanvraag en krijgen te horen; ‘Kom over 3 jaar maar terug, u past 

niet in onze systematiek’. Dit is niet mijn interpretatie van tussen 

de mensen staan en vrijwilligers faciliteiten die met hart en ziel 
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bijdragen aan de amateurkunst. 

> Met volle overtuiging dienen we daarom het amendement van 

Gewoon Ge-Dreven mee in. 

 

# Daarnaast dienen we tal van moties in, zoals Bosch Parade, die 

door collega’s al zijn toegelicht. 

 

 

Voorzitter, tot slot 

Uiteraard zullen we alle verbeteringsvoorstellen van anderen 

steunen die Den Bosch duurzamer, socialer en toleranter maakt. 

Maar het moge duidelijk zijn dat dit niet de begroting is van 

GroenLinks. 


